
Zápis z jednání komise rady města 
pro sport a tělovýchovu 

č. 01/16 
 

Den konání 8.února 2016 
Místo konání MÚ Litomyšl 
Čas  Od 16.00 Do 20.30  

     
Přítomnost členů komise Vojtěch Stříteský přítomen 

PhDr. Milada Nádvorníková přítomna 
Věra Janečková přítomna 
Petr Fila, DiS. přítomen 
Mgr. Martin Klejch přítomen 
František Jandáček přítomen 

 Filip Holub přítomen 
 Mgr. Martin Šorf přítomen 
 Ing. Martin Tláskal přítomen 
   
   

Přítomnost pracovníka MěÚ   
Přítomnost dalších osob  Mgr. Josef Štefl přítomen 

Jaroslav Teplý přítomen 
  

Prezenční listina přítomných osob tvoří přílohu tohoto zápisu 
 
 

Program jednání: 
1. Úvodní slovo předsedy 
2. Rekonstrukce atletického stadionu 
3. Strategický plán – oblast sportu 
4. Informace z kontrolního výboru – kontroly sportujících dětí a mládeže 2015 + vysvětlující dopis TJ Jiskra Litomyšl 
5. Vodní vale - hřiště 
6. Bikepark – finanční podpora 
7 Návrh rozpočtu na podporu sportu v roce 2016 
8. Individuální dotace na rok 2016 
9. Program města Litomyšle na podporu provozních výdajů sportovních organizací na rok 2016 - dotace 
10. Program města Litomyšle na podporu pravidelné sportovní činnosti na rok 2016 - dotace 

    11.  Diskuse 
 



                                                                 
 
Průběh jednání a přijatá usnesení: 

1. Předseda komise přivítal přítomné členy a přednesl program jednání. 
Usnesení Nehlasovalo se 
hlasování Pro:  Proti:  Zdržel se:  

 
2. Předseda komise přítomné obeznámil se situací kolem plánovaných úprav letního stadionu.  

Na jednání byl přizván zástupce MS Litomyšl p. Jaroslav Teplý, který prezentoval možnost podat žádost Města Litomyšl na 
rekonstrukci atletické dráhy na stadionu Černá hora v Litomyšli z prostředků MŠMT. 
Žádost obsahuje retoping tartanové plochy a vybudování vržiště, rozpočet je cca 8,5 mil. Kč.  
Dotace MŠMT se pohybuje v rozpětí 50 - 80%.  
Pan Jandáček potvrdil, že existuje nenaplněný závazek oddílu kopané, že v rámci vybudování hřiště s UMT (a zrušením 
tamního vržiště) bude vybudováno na tzv. „Kozím plácku“ vržiště nové, konkrétně pro kladivo a disk.  
Pan Teplý konstatoval, že nyní nelze pořádat závody, neboť chybějící vržiště je problém. Stadion může nabízet pouze na 
pořádání dětských soutěží. Zároveň dodal, že běžecká dráha je ve špatném stavu a retoping potřebuje. 
Rozpočet dotace je zpracovaný ve dvou variantách a) pouze dráha, b) dráha + vržiště. Členové komise se seznámili s plány i 
s konstatováním pana Teplého, že výhodnější by bylo, aby žádala TJ Jiskra Litomyšl, kdy je dotace z MŠMT možná až do 80% 
nákladů v případě rekonstrukce, 60% v případě nové výstavby. Pan Jandáček rozhodně popřel, že by TJ Jiskra mohla akci 
spolufinancovat – jedině, kdyby dostala od Města dotaci. Pokud bude žádat Město Litomyšl, dotace je max. 60% na 
rekonstrukci a 50% na novou výstavbu. Pokud je žádost podána jako soubor rekonstrukce a výstavba zároveň, vždy je 
podpořena ve výši 50% (Město) nebo 60% TJ Jiskra Litomyšl.  
 

V následné téměř hodinové diskuzi se k problematice vyjádřili všichni přítomní bez výjimky. 
V otázce nutnosti opravy dráhy zazněly hlasy, zda je skutečně v tak špatném stavu, aby se do ní muselo tolik investovat. Pan 
Teplý tvrdí, že určitě a že jiná města (UO, SY) dělají retoping častěji – 1x za 5 let. Padla sice námitka, že tato města mají 
poněkud jiný rozpočet, nicméně bylo obecně konstatováno, že retoping dráhy ano (doporučení RaM - viz Usnesení). 
 

V otázce vržiště bylo kritických a závažnějších připomínek mnohem více, celkově bylo konstatováno, že žádost není 
připravena dobře. Paní Janečková by byla za vrhačský sektor ráda, ale projekt se jí jeví jako nedopracovaný. Z jejího pohledu 
je třeba žádost rozdělit na rekonstrukci a novou stavbu. Obecně se jako komplikace jeví potřebnost vynětí prostoru 
budoucího vržiště ze zemědělského fondu. Prostor vržiště je veden jako orná půda. Vynětí je neuznatelný náklad projektu. 
Dále není doloženo stanovisko o vlivu na Ochranné pásmo vodních zdrojů. Předseda kritizoval umístění vržiště v blízkosti 
hojně užívaných komunikací – zejména v letních měsících procházejí kolem Kozího plácku spousty lidí z města a plovárny na 
internát a do Autocampu (a naopak). Pan Teplý konstatoval, že by se cesta vždy na cca 1,5 hodiny uzavírala. Z předložených 
plánků nevyplývá, jak bude vrhačský sektor oddělen od komunikací atp. Předseda navrhl vyhledat studií jiný vhodný prostor 
v areálu nebo jeho blízkosti (bývala střelnice atp.), padl i návrh na umístění pod volejbalovými kurty, ale obecně se přítomní 
vyjádřili k možnosti jiného umístění skepticky. Daná lokalita – Kozí plácek – však dle SK není projektově ani stran finanční 
náročnosti zpracována finančně věrohodně a do všech stavebních důsledků: pan Teplý např. tvrdil, že zemní práce budou 
(mohly by) provádět Městské služby „za režii“ – k tomu p. Klejch namítl, že nic není zadarmo a MSL jsou normální firmou, 



                                                                 
 

kde to bude také něco stát. Předseda v závěru poděkoval panu Teplému za prezentaci záměru, neboť to bylo poprvé, kdy byl 
tento materiál v odborné komisi RaM diskutován. Obecně komise vyjádřila obavu, že pokud žádost na vržiště nebude 
potřebně aktualizována a znovu projednána, hrozí, že nebude podpořena ani napodruhé. 

Usnesení SK byla informována o možnosti podat žádost na MŠMT – rekonstrukce atletické dráhy a vržiště na stadionu Černá hora 
Litomyšl. SK doporučuje RaM zadat zpracování studie pro vrhačský sektor v areálu Černá hora Litomyšl. 
SK doporučuje zpracování projektu v realistických a aktualizovaných částkách (rozpočtech). SK doporučuje žádost o dotace 
rozdělit na dvě žádosti– retoping a vržiště a vybrat nejvýhodnější variantu podání žádosti (žadatel Město Litomyšl či TJ Jiskra 
Litomyšl) 

Hlasování Pro:     9                    Proti:     0                          Zdržel se: 0 
 

3.  
Všichni přítomní byli v prosinci požádáni o spolupráci na Strategickém plánu. E-mailovou poštou obdrželi podklady. Komise 
diskutovala o silných a slabých stránkách, hrozbách i příležitostech.  
Materiál je nutné doplnit např. o: vybudování lezecké stěny, retoping atletické dráhy, vrhačský sektor, …… 

Usnesení Všichni členové v termínu do 28. 2. doplní své požadavky na google: 
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1euaO7vll80Ftn9K-82OjnBQ6rHhFgNa_obyjXw2B5mI/edit#gid=1959067126 
 

Hlasování Nehlasovalo se 
 

4. 
Komise byla seznámena se zápisem Kontrolního výboru ze dne 11. 1. 2016. Mgr. Martin Klejch podal podrobnou informaci.  
Komise byla seznámena s vysvětlujícím dopisem TJ Jiskra Litomyšl.  
Diskutovalo se, že je nutné aktualizovat „Zásady“ – podpora bude pouze na děti, které sportují v Litomyšli.  
M. Nádvorníková znovu připomněla možnost v případě finančních potíží rodičů požádat odbor školství a sociální péče.   
Komise diskutovala, zda na děti, které nemají uhrazené členské příspěvky poskytovat dotace ze strany Města. 
V létě 2016 budou připravovány nové dotační tituly na rok 2017. 

Usnesení  Komise byla seznámena se zápisem Kontrolního výboru ze dne 11. 1. 2016 a vysvětlujícím dopisem TJ Jiskra Litomyšl.  
SK ukládá členům komise přemýšlet o pravidlech dotačních titulů a Zásad. 

Hlasování Nehlasovalo se 
5. Komise byla informována o přesunu herních prvků na Vodních valech. Pan Štefl informoval o plánech rekonstrukce objektu 

Ortoptiky na Dukelské ulici a informoval o rekonstrukci prostoru V. valů v rámci projektu Proměny. 
Usnesení  Nehlasovalo se 

  
6. Komise byla seznámena s aktuálním stavem bikeparku v Litomyšli formou prezentace. 

Usnesení Komise byla seznámena se stavem bikeparu v Litomyšli a souhlasí s úhradou nákladů spojených s údržbou parku do výše                            
 40 tis. Kč. Bude hrazeno z kap. 08, org. 2264 – hřiště.  

Hlasování Pro:   8                     Proti:     0                        Zdržel se:0 
7. Komise byla seznámena s návrhem rozpočtu kap. 08, org. 2263, sportovní komise v roce 2016. 

Celková částka k rozdělení na podporu sportu v roce 2016 činí  3.000.000.- Kč. 
Definitivní částka bude schválena na jednání ZaM dne 1. 3. 2016.  
Předseda také připomněl předání budovy TJ Jiskra Litomyšle do majetku Města Litomyšle a předpokládanou dotaci pro MSL v 
částce 400 tis. Kč na provoz a údržbu. 



                                                                 
 
Usnesení Nehlasovalo se 

  
8. Komise projednala žádosti o individuální dotace na rok 2016 

Usnesení Komise doporučuje RaM poskytnutí dotací dle přílohy 
Hlasování Pro:     8                    Proti:   0                            Zdržel se:0 

 
9. 

Komise projednala žádosti o poskytnutí dotace z Programu města Litomyšle na podporu provozních výdajů sportovních 
organizací na rok 2016 
 
Žádost Samurai klubu Litomyšl byla upravena a započítán návrh nákladů v částce 70 000Kč 
 pro 5       proti 0                zdržel se 3 
 
Žádost Minikopané Litomyšl byla upravena a započítán návrh nákladů v částce 25 000Kč 
pro 8        proti   0               zdržel se 0 
                                               

Usnesení Komise doporučuje RaM poskytnutí dotací dle přílohy 
Hlasování Pro:    8                     Proti:  0                             Zdržel se: 0 

 
10. 

Komise projednala žádosti o poskytnutí dotace z Programu města Litomyšle na podporu pravidelné sportovní činnosti na rok 
2016 . 

Usnesení Komise doporučuje RaM poskytnutí dotací dle přílohy 
Hlasování Pro  8 Proti  0 Zdržel se  0 

11. Při diskusi F. Holub informoval o vybudování hřiště v Janově.  
Komise bude myslet na podzim roku 2016 na akci Sportovec roku a bude nominovat sportovce 
Je výhodné pro oddíl být členem RSS, získávají dotace.  
Další jednání komise se uskuteční 16. 5. 2016 v čase 16.00 – 18.00 – zasedací místnost J. E. Purkyně 918.  
 

Usnesení Nehlasovalo se 
hlasování Pro: Proti: Zdržel se: 
 
V Litomyšli dne 8. února 2016 

 

podpis předsedy komise 
 


